
Actualitatewww.telegrafonl ine.ro
318 decembrie 2018

Inflația se cumințește în ceasul
al 12-lea

România a avut, în noiembrie, cea mai
mare rată anuală a inflaţiei dintre statele
membre ale Uniunii Europene, cu un avans
al preţurilor de consum de 3,2%, la egalitate
cu Estonia şi Ungaria, arată datele publicate,
luni, de Oficiul European de Statistică
(Eurostat). Este totuși o scădere notabilă
față de luna precedentă, când indicele a fost
de 4,2%. Rata anuală a inflaţiei în Uniunea
Europeană (UE) a coborât în noiembrie
până la 2%, de la 2,2% în octombrie, în timp
ce în zona euro inflaţia a scăzut până la
1,9% de la 2,2% în luna precedentă. În cazul
zonei euro, cel mai semnificativ impact
asupra inflației l-au avut preţurile la energie
(0,88 puncte procentuale), urmate de cele la
servicii (0,57 puncte procentuale) şi de cele
la alimente şi ţigări (0,38 puncte
procentuale). În România, în noiembrie,
mărfurile nealimentare s-au scumpit cu
4,24%, cele alimentare cu 2,86%, iar
serviciile au înregistrat un avans cu 2,5%.
Banca Naţională a României (BNR) a
păstrat la 3,5% prognoza de inflaţie pentru
finalul acestui an şi a majorat la 2,9%, de la
2,7%, prognoza pentru anul viitor.

Ce se va întâmpla cu toți 
copiii născuți în maternitățile
de stat?

Începând din această lună, toți copiii
născuți în maternitățile de stat din România
beneficiază de control auditiv gratuit, realizat
cu aparatură medicală modernă. Ministerul
Sănătății a anunțat că a extins programul de
screening auditiv la nivel național.
“Screeningul auzului la nou-născuți este
singura metodă prin care se poate depista
activ hipoacuzia chiar din prima lună de
viață. Pentru dezvoltarea sănătoasă a
copilului este deosebit de important ca
surditatea să fie depistată cât mai devreme
în vederea asigurării în timp util a
tratamentului adecvat. În luna octombrie, din
banii pe care i-am obținut la rectificare am
extins programul de screening auditiv”, a
declarat ministrul Sănătății, Sorina Pintea.
Programul de screening auditiv al MS este
implementat în 186 de maternități și secții de
terapie intensivă ce îngrijesc nou-născuți.
Acestea au fost dotate cu 286 de
echipamente de testarea auditivă.

n MINISTERUL SĂNĂTĂȚII A ALOCAT
PENTRU ACEST PROGRAM UN BUGET
DE 2.550.000 LEI. n De asemenea, în
perioada următoare, Ministerul Sănătății va
demara o campanie de conștientizare și
informare a publicului și cadrelor medicale
privind necesitatea testării auzului la nou-
născuți.

Pe scurt.

Ce-ar fi
Crăciunul fără
fapte bune,

fără a include în nevoia de
lumină personală şi pe cei
năpăstuiţi de soartă, pe
cei mai puţin norocoşi, pe
cei vulnerabili şi trişti?
Nimic nu se compară cu a
aduce bucurie în sufletul
unor copii cu care viaţa nu
a fost darnică, care nu au
familie şi nici promisiuni
de viitor. Dar ştiţi cum?
Bucuria aceea care iese
prin pori, care face ca
zâmbetul să nu ţină cont
de estetică, care
amestecă râsul cu plânsul
şi emoţia cu trăirile contradictorii, în
fapt un mic catharsis personal şi
colectiv pe care cei care şi-a petrecut
măcar câteva minute în prezenţa
copiilor din centrele de plasament l-au
resimţit la intensitate maximă. Poate
nu i-au spus aşa, poate nu au ştiu să
identifice exact trăirea din amalgamul
de sentimente, însă cu toţii au simţit
realitatea impactului unor poveşti
grele de viaţă, o viaţă fragilă, tânără,
aflată la început biologic vorbind, însă
deja bătrână din perspectiva amarului
experienţelor.  

Echipa de organizatori a
Tărâmului Magic al Crăciunului 2018 a

rezervat o zi specială pentru aceşti
adevăraţi eroi ai cotidianului, copilaşii
din centrele de plasament din
Constanţa. 60 de copii vor vizita, timp
de câteva ore, Tărâmul Magic al
Crăciunului, miercuri, 19 decembrie
2018, începând cu ora 14.30. Vor fi
oaspeţii de vază ai Atelierului de
Magie, Atelierului Pinguinilor Muzicali,
Atelierului de Jucării, Casei Hobbiţilor
şi Ambasadei lui Moş Crăciun. Vor fi
public îndrăgit la spectacolele din
Castelul Fermecat şi, pentru că
oamenii şi faptele bune atrag alături
alţi oameni şi fapte bune, comercianţii
din Târgul de Crăciun le vor oferi, în

mod gratuit, acestor copii
libertatea de a degusta
dulciurile şi băuturile
specifice perioadei
Sărbătorilor.

Un mic gest poate
schimba o lume sau o
părere despre lume sau
poate constitui o amintire
frumoasă, care să
încălzească o vatră rece.
“O faptă bună este
precum un clopot care
cheamă oamenii la
închinare”, spune un
proverb danez. Intenţia
organizatorilor Tărâmului
Magic al Crăciunului 2018
este de a-l transforma într-

un proverb românesc şi, în acelaşi
timp, de a-l pune în practică.

Festivalul Iernii 2018  - Tărâmul
Magic al Crăciunului este un proiect
de interes General Finanțat din
Fonduri Nerambursabile, eveniment
finanțat de Primăria Municipiului
Constanţa, în valoare de 1.351.250 lei
şi sprijinit de Inspectoratul Judeţean
de Jandarmi Constanţa, Gruparea
Mobilă de Jandarmi „Tomis“
Constanţa, Inspectoratul pentru
Situaţii de Urgenţă  „Dobrogea“,
Inspectoratul de Poliţie al Municipiului
Constanţa. 

Intrarea este liberă!

“Guvernul trebuie să ia măsuri”

Lăcomie bancară: Preţul la gaze, majorat!
ROBORUL, „o joacă” a marilor bănci!

România nu e sat fără câini! Multinaţionalele să plătească taxele aici!
În şedinţa Consilului Naţional al PSD,

care s-a dovedit a fi extrem de importantă, şi
în care preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a
atins toate subiectele prezentului, punând,
tranşant, punctul pe „i”, a fost adus în discuţie
şi un subiect nevralgic: plata taxelor de către
multinaţionale. Preşedintele PSD, Liviu
Dragnea, a afirmat că este nevoie ca guvernul
să le ceară băncilor şi multinaţionalelor din
România ca ”din profiturile uriaşe pe care le
fac aici taxele să le plătească aici, nu în
parardisuri fiscale”. ”E nevoie de un guvern,

de un partid şi de coaliţie care să le spună
atât băncilor, cât şi multinaţionalelor din
România că şi această ţară are dreptul să
ceară ca din profiturile uriaşe pe care le fac
aici taxele să le plătească aici, nu în
paradisurile fiscale sau în ţările de origine,
pentru că banii îi fac aici, în România, cu
români”, a spus Liviu Dragnea în timpul
şedinţei Consiliului Naţional al PSD.

El a dat şi exemple, afirmând că
România ”nu e sat fără câini”. ”Dacă tot ţipă
că România e o ţară coruptă, atunci marile

companii de ce vin în continuare aici? Adică
nu îi deranjează nimeni. Şi chiar e bine să
vină, ca să nu creadă cineva că suntem noi
nebuni sau naţionalişti. Dacă vrem să
acceptăm nişte farse din partea unor
şmecheri... Eu nu sunt de acord cu asta, cu
toate riscurile pentru mine. Cum să cred în
onestitatea unui mare şlanţ de
supermarcketyri că are profit de 0,5%? După
aia afli că de exemplu cumpără sticla de suc
nu din România cu 0,9 lei, ci dintr-un paradis
fiscal cu 2,2 lei şi îl vinde cu 2,7 lei. Dacă l-ar

cumpăra din România profitul s-ar impozita
aici. De exemplu, o multinaţională din energie
are profit de 0,8 la mie. Deci gândiţi-vă cum
se chinuie aceşti oameni. (...) O firmă mare de
telefonie - cu epoleţi - afaceri între trei şi patru
miliarde. Profitul raportat? Uriaş – 1.500 de
lei. Domnule, e profit. Eu le spun tututor
acestora că România nu e sat fără câini. De
mâine, să finanţeze din nou toate atacurile la
adresa mea, a premierului, a guvernului şi a
partidului. Noi nu putem sta ca momâile să ne
ia alţii resursele”, a mai spus liderul PSD.

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a
solicitat duminică, în cadrul şedinţei
Consiliului Naţional al partidului, măsuri
urgente de ponderare în cazul marilor
companii, anunţând că se intenţionează
creşteri la preţul gazelor, dar şi că stabilirea
ROBOR este “o joacă” a marilor bănci,
arată mediafax. “Lupta se duce şi cu cei
care se uită cu lăcomie la potenţialul
energetic, la resursele noastre. Şi cei
nervoşi că România a ajuns în frunte în UE
la floarea soarelui şi porumb. În aceşti doi
ani s-a schimbat vremea sau pământul?
Nu. S-a schimbat guvernul. Nu mai ţineţi
minte în 2016 când toţi îi ceream lui Cioloş
să dea subvenţiile în agricultură ş nu a
vrut? Nu că ar fi Franţa supărată că e
România pe primul loc la unele producţii

agricole. E doar o coincidenţă”, a declarat
Liviu Dragnea. “Guvernul trebuie să ia
măsuri în ceea ce priveşte lăcomia bancară
şi evoluţia ROBOR. Noi suntem în situaţia
în care ne uităm ca un popor blând cum se
joacă marile bănci şi stabilesc dobânda pe
care trebuie să o plătească românii. Avem
cele mai mari diferenţe între dobânzile la
credite şi impozite. Jocul cu ROBOR. (...)
Profit 5,6 mld de lei, dacă făceau profit
sprijinind economia era şi mai bine. Orice
lăcomie trebuie să fie ponderată, cred că
aveţi suficiente metode ca rapid să apară
aceste măsuri”, a solicitat Liviu Dragnea.

Liderul PSD a cerut măsuri similare de
ponderare şi în ceea ce priveşte telefonia
mobilă, “că toţi vorbim la telefon spre
satisfacţia securiştilor, dar ar fi bine să

plătească cum trebuie”. Dragnea spune că
se va ajunge şi la majorarea preţului la
gaze, în condiţiile în care nu s-a schimbat
nimic în ceea ce priveşte costurile de
exploatare a acestora. “Preţul la gaze,
vorbim de gazele din subsolul României.
Sub preţul liberalizării, companiile din
energie şi sectorul gazelor intenţionează să
vină cu alte creşteri de preţuri. Gazele sunt
tot acolo, utilajele, procedurile, nu a crescut
nimic. Preţul de cost e de 40 de lei pe
megawatt/oră şi vine cu 80, 140 de lei pe
megawatt te gândeşti ce s-a întâmplat. Noi
vorbim de gazele din subsolul românesc, în
loc să ne ajute să dezvoltăm ţara, vor să o
punem pe butuci, vreau să reinstituim
reguli corecte, cinstite”, a mai afirmat şeful
PSD.

Festivalul Iernii 2018

Copiii orfani ai Constanţei,
primiţi în marea familie a

Tărâmului Magic al Crăciunului!


